President´s report

Since the last Council meeting in July 16. 2022, I have worked closely with the executive to further the interests of our society.

After the COVID-19 pandemic erupted in 2020, the Executive Committee meetings became digital. In June 2022, the Council meetings also became digital. Thank you to General Secretary Véronique Altglas for preparing our council and executive meetings.

The most important issue has been the work to arrange the conference in Taipei, Taiwan in July 2023. In October 2020, the Executive Committee decided, in collaboration with the local committee in Taipei, to postpone the conference in Taipei to 2023 and arrange a digital conference in 2021. Most of the work with the conference has been done by the local committee in Taipei, and I will especially thank Wei-Hsia Chi and his colleagues at Academia Sinica for arranging the 2023 conference. I also thank Program Chair Ruth Flanagan and Enqi Weng for their work on the program. Ruth took over for Enqi in November in 2022, and together with webmaster Colin Stewart, they have done excellent and professional work on the program. Thank you also to General Secretary, Véronique Altglas for her all work with the conference.

I also continued Jörg Stolz´ work of considering the journal situation by forming a journal committee. The committee consisted of Titus Hjelm (chair, Finland), Line Nyhagen (UK), Yannick Fer (France), Lori Beaman (Canada), and Orga Odgers (Mexico). The committee delivered its report on June 27. 2022. Their task was to 1. Evaluate the current relationship between SISR/ISSR and Social Compass (SC), 2. Outline different future avenues, and 3. Conclude with recommendations. The committee talked with board members and outlined several problematic aspects of this relationship, but it was unable to find unanimous agreement on the future relationship between the society and the journal. The report concluded with a recommendation to either seek closer cooperation with SC or disaffiliate from SC.

During the election this spring, several new council members were elected. I would like to thank all the council members for their efforts made for our organization. It has been a pleasure to work with you. I would also like to welcome the new general secretary Rafael Cazarin, the new vice-president Marian Burchardt, and the new council members.
  
Apart from “daily business” as president of the SISR/ISSR, I (1) chaired the digital council meeting in June 2022, (2) organized the keynotes to our conference, (3) worked with the Executive Committee on the arrangement of the conference in 2023.

I thank General Secretary, Véronique Altglas, Treasurer, Sabrina Pastorelli and her team, Bérénice Goffin and Astrid Baudine, and in-coming President, Irene Becci for all the work they have invested in the organization and for the collaboration. 
 
Oslo, 27.06.23
Inger Furseth

Rapport du Présidente

Depuis la dernière réunion du Conseil du 16 juillet 2022, j'ai travaillé en étroite collaboration avec l'exécutif pour promouvoir les intérêts de notre société. 2022, j'ai travaillé en étroite collaboration avec le comité exécutif pour promouvoir les intérêts de notre société.

Après l'éruption de la pandémie de COVID-19 en 2020, les réunions du Comité exécutif sont devenues numériques. En juin 2022, les réunions du Conseil sont également devenues numériques. Merci à la secrétaire générale Véronique Altglas pour la préparation de nos réunions du conseil et de l'exécutif.

La question la plus importante a été l'organisation de la conférence de Taipei, à Taïwan, en juillet 2023. En octobre 2020, le comité exécutif a décidé, en collaboration avec le comité local de Taipei, de reporter la conférence de Taipei à 2023 et d'organiser une conférence numérique en 2021. La plupart des travaux relatifs à la conférence ont été réalisés par le comité local de Taipei, et je tiens à remercier tout particulièrement Wei-Hsia Chi et ses collègues de l'Academia Sinica pour l'organisation de la conférence de 2023. Je remercie également la présidente du programme, Ruth Flanagan, et Enqi Weng pour leur travail sur le programme. Ruth a remplacé Enqi en novembre 2022 et, avec le webmaster Colin Stewart, ils ont réalisé un travail excellent et professionnel sur le programme. Merci également à la secrétaire générale, Véronique Altglas, pour son travail sur la conférence.

J'ai également poursuivi le travail de Jörg Stolz sur la situation de la revue en formant un comité de la revue. Ce comité était composé de Titus Hjelm (président, Finlande), Line Nyhagen (Royaume-Uni), Yannick Fer (France), Lori Beaman (Canada) et Orga Odgers (Mexique). La commission a remis son rapport le 27 juin. 2022. Sa tâche consistait à 1. Évaluer la relation actuelle entre SISR/ISSR et Social Compass (SC), 2. esquisser différentes pistes pour l'avenir, et 3. Conclure par des recommandations. La commission a discuté avec les membres du conseil d'administration et a souligné plusieurs aspects problématiques de cette relation, mais elle n'a pas réussi à trouver un accord unanime sur la relation future entre la société et la revue. Le rapport s'est conclu par une recommandation visant soit à rechercher une coopération plus étroite avec la SC, soit à se désaffilier de la SC.

Lors des élections de ce printemps, plusieurs nouveaux membres du Conseil ont été élus. Je voudrais remercier tous les membres du Conseil pour les efforts qu'ils ont déployés pour notre organisation. Ce fut un plaisir de travailler avec vous. Je voudrais également souhaiter la bienvenue au nouveau secrétaire général Rafael Cazarin, au nouveau vice-président Marian Burchardt et aux nouveaux membres du conseil.
  
Outre les "affaires courantes" en tant que présidente de la SISR/ISSR, j'ai (1) présidé la réunion du conseil numérique en juin 2022, (2) organisé les discours d'ouverture de notre conférence, (3) travaillé avec le comité exécutif sur l'organisation de la conférence de 2023.

Je remercie la secrétaire générale, Véronique Altglas, la trésorière, Sabrina Pastorelli et son équipe, Bérénice Goffin et Astrid Baudine, ainsi que la future présidente, Irene Becci, pour tout le travail qu'elles ont investi dans l'organisation et pour la collaboration.

Oslo, 27.06.23
Inger Furseth

